
Svar på fråga på pensionärsrådet från Johan Kaarme: 
 
Jag har nu stämt av de osteoporosrelaterade frågor som ställdes vid gårdagens pensionärsråd och 
kan återkoppla: 
 
Som vi konstaterade igår var Gävleborg tidiga med sitt strukturerade osteoporosarbete, vilket rönt 
stort intresse från andra regioner och - vad jag fått information om – faktiskt legat till grund för 
upplägget i den nationella kunskapsstyrningen kring osteoporos. Vi står oss således väl i hur vi 
omhändertar patienter med misstänkt eller fastställd benskörhet eller hur man nationellt ser att 
detta bör göras. De två områden där vi behöver stärka arbetet och idag riktar särskilt fokus är att se 
över tider från utredning till behandling  pga. långa väntetider på DXA:an, där är en del åtgärder 
vidtagna och flera är planerade samt behovet av en osteoporosskola som innebär 
patientundervisning vanligen i grupp. Arbete för att införa en osteoporosskola i Gävleborg pågår. Hur 
den lokala osteoporosskolan utformas varieras utifrån olika förutsättningar som finns lokalt, men 
informationen kommer att lämnas muntligt och skriftligt från de medarbetargrupper som kan 
området. 
 
Verksamhetsföreträdarna samarbetar med brukarorganisationer inom Regionen (exvis PRO, Njur, 
Reuma, SPF och osteoporosföreningen) och önskar en fortsatt sådan samverkan (genom Monica 
Sundin), men tyvärr har det varit en dålig uppslutning från brukarna på sista tiden. 
 
Vi har en DXA-apparat i Gävleborg och har i nuläget inte planer på att utöka den (pga bla kompetens 
och ekonomi), men eventuellt uppgradera den beroende på kostnaden. 
 


